

# DE BETHUNE

L'ART HORLOGER AU XXI<sup>E</sup> SIÈCLE

Press release, Geneva 2013



## DB28 Skybridge

An infinite expanse of the heavenly firmament stretches across its dreamlike face. Ancestral skills and the latest scientific breakthroughs meet and mingle under the impetus of David Zanetta and Denis Flageollet. They merge to make this timepiece a perfect summary of highly aesthetic ambition and peerless technical precision. Skybridge embodies the entire repertoire of the Manufacture De Bethune.

While classically inspired in terms of its round shape, its 12 o'clock crown and its hunter-type back borrowed from pocket watches, the ultra-light mirror-polished titanium case of the DB28 with its distinctive floating lugs nonetheless proclaim the collection's modern and indeed futuristic nature.

A nocturnal window on infinity, Skybridge features a whole host of astonishing shimmering effects, in turn brilliant or intensely radiant with the blue that has been a House signature for the past eleven years.

An eminent reference to the famous 18th century clocks, this star-studded sky in mirror-polished and blued titanium derives its power and beauty from its concave shape and its multiple decorations crafted in the company workshops in the village of L'Auberson. The spherical moon-phase display is accentuated by an arrow-shaped bridge that appears to be pointing towards infinity.

Two flame-blued and mirror-polished steel hands gracefully sweep across a constellation delicately highlighted by a minute circle.

The heart of this immensity is sprinkled with white gold and diamond stars. Topped with hour-markers resembling tiny suspended spheres, these sparkling splendours lend a sense of timeless depth to the celestial canopy.

# DB28 Skybridge *Technical description*

**Functions:** hours – minutes – moon phase

**Movement:** mechanical hand-wound

Calibre DB2105

Power reserve: 6 days

**Case:** grade 5 titanium – diamètre 43 mm with a 45 mm titanium bezel

Attachments: floating lugs\* in grade 5 titanium

Back: transparent

**Display:**

Dial: De Bethune star-studded sky in blued mirror-polished grade 5 titanium encrusted with white gold and diamond stars

Polished steel spherical hour-marker

Hands: blued and mirror-polished steel

**Strap:** extra-supple alligator leather with pin buckle

## **DB2105 calibre**

**Movement:** mechanical hand-wound

**Functions:** hours – minutes – spherical moon-phase indication at 12 o'clock

Diameter 30mm – 236 parts – hand-crafted finishing and decoration – entirely mirror-polished blued steel

**Self-regulating twin barrel\***

**Silicon/palladium balance wheel – balance-spring with flat end curve\***

**Triple pare-chute shock-absorbing system\***

**Spherical moon-phase indication\***

**Silicon escape wheel\***

Jewelling: 27 jewels

Frequency: 28,800 vibrations per hour

Power reserve: 6 days

*\* Manufacture De Bethune innovations and registered patents*

**Contact Katidja Valy**

katidja.valy@debethune.com

## DB28 Skybridge

Elle est de celles dont on convoite le firmament ; c'est en elle que se déploie l'infiniment bleu. Sous l'impulsion de David Zanetta et Denis Flageollet, sont conjugués savoir-faire ancestraux et dernières avancées scientifiques. Ils font de ce garde-temps la parfaite synthèse d'une ambition hautement esthétique et d'une précision technique indétrônable. Skybridge est l'incarnation du répertoire de la Manufacture De Bethune.

D'inspiration classique par sa forme ronde, sa couronne à 12h et son dos savonnette emprunté aux montres de gousset, le boîtier ultra léger en titane poli miroir de la DB28 muni de ses berceaux mobiles affirme pourtant le caractère moderne et futuriste de la collection.

Fenêtre nocturne sur l'infini, Skybridge étonne par ses multiples reflets, tantôt brillants ou profonds de ce bleu qui depuis onze ans caractérise les créations de la maison.

Eminente référence aux plus célèbres pendules du XVIIIe siècle, ce ciel étoilé en titane poli miroir et bleui tient sa puissance et sa beauté de sa forme concave et de ses multiples décors exécutés à la main dans les ateliers de L'Auberson.

La lecture des phases de Lune sphérique est accentuée par un pont en forme de flèche qui semble indiquer l'infini.

Deux aiguilles d'acier bleui à la flamme et poli miroir, scandent avec délicatesse une constellation qu'un tour des minutes argenté souligne à fleur.

Au cœur de l'immensité, se juchent de multiples étoiles d'or gris et de diamant. Surmontés d'index des heures telles de fines billes en suspension, ces éclats scintillants donnent à la voûte céleste toute sa profondeur éternelle.

# DB28 Skybridge *Description technique*

**Fonctions** : heures – minutes – phases de Lune

**Mouvement** : mécanique à remontage manuel

Calibre DB2105

Réserve de marche : 6 jours

**Boîtier** : titane grade 5 – diamètre 43 mm et avec la lunette en titane 45mm

Attaches : berceaux mobiles\* en titane grade 5

Dos : ouvert

**Affichage** :

Cadran : ciel étoilé De Bethune en titane grade 5 poli miroir bleui incrusté d'étoiles en or gris et diamants

index sphérique des heures en acier poli

Aiguilles : acier bleui et poli miroir

**Bracelet** : cuir alligator extra souple avec boucle ardillon

**Calibre DB 2105**

**Mouvement** : mécanique à remontage manuel

**Fonctions** : heures – minutes – indication des phases de lune sphérique à 12h

Diamètre 30mm – 236 composants – finitions et décorations réalisées à la main – acier bleui entièrement poli miroir

**Double barillet autorégulateur \***

**Balancier silicium/palladium - spiral avec courbe terminale plate \***

**Système triple pare-chute d'absorption des chocs \***

**Indication des phases de lune sphérique \***

**Roue d'échappement en silicium \***

Empierrage : 27 Rubis

Fréquence : 28'800 alternances par heure

Réserve de marche : 6 jours

*\* Brevets et innovations de la Manufacture De Bethune*

**Contact Katidja Valy**

katidja.valy@debethune.com